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Według nowych propozycji Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji nie będzie już
sztywnej  listy  12  metropolii.  Pojawi  się  natomiast  zapis,  który  umożliwi  mniejszym
aglomeracjom staranie się o taki status.

Warunek jest jeden – muszą mieć ponad 500 tys. mieszkańców i wyrażą chęć współpracy.
Ustawa zapewni status metropolii tylko Śląskowi i Warszawie.

Według prezydenta Kielc Wojciecha Lubawskiego nowe zapisy dają równe szanse wszystkim
miastom. Jak dodaje prezydent na razie nie wiadomo, czy w województwie świętokrzyskim
powstanie metropolia, bo chęć do jej stworzenia poza stolicą województwa muszą wyrazić
inne miasta.

Marszałek Województwa Adam Jarubas informuje, że odbyły się już pierwsze spotkania w
sprawie utworzenia metropolii. Jej początkiem mogłaby być współpraca miedzy Kielcami, a
czterema  miastami  z  północy  województwa.  Chodzi  o  Ostrowiec  Świętokrzyski,
Starachowice, Końskie i Skarżysko Kamienną. Władze miast mogłyby pracować wspólnie
nad  stworzeniem  np.  wygodnego  i  szybkiego  systemu  komunikacyjnego.  Marszałek
podchodzi  do  zapowiedzi  MSWiA ostrożnie  i  podkreśla,  ze  z  niecierpliwością  czeka na
szczegóły ustawy.

Duży krok do przodu – tak zmiany w projekcie określa wojewoda świętokrzyski Bożentyna
Pałka Koruba. Tłumaczy, że sukcesem jest już fakt, że województwo świętokrzyskie może
być brane pod uwagę przy tworzeniu metropolii.

Przedstawiony miesiąc temu w Sejmie projekt ustawy metropolitarnej wzbudził ogromne
emocje  i  spotkał  się  z  wieloma  protestami  m.in.  świętokrzyskich  samorządowców  i
parlamentarzystów.


